

110 (VI). Composition of Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements

*Resolution of 3 March 1948
(document E/758)*

The Economic and Social Council,

Taking note of the resolution of the United Nations Conference on Trade and Employment concerning the continuation of the work of the Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements,

Requests the Secretary-General to amend the composition of the Committee to provide that the Chairman be nominated by the interim commission for the International Trade Organization or, in the event that an interim commission is not established, by such other body as the United Nations Conference on Trade and Employment may designate.

111 (VI). Damage caused to the Federal People's Republic of Yugoslavia by the withholding of its gold reserves by the United States of America

*Resolution of 9 March 1948
(document E/764)*

The Economic and Social Council,

Having examined the question as to whether it should consider the substance of the matter raised by the Federal People's Republic of Yugoslavia regarding its gold reserves in the United States of America;

Considering that it could not examine the substance of this matter without thus being led into the consideration of the different aspects of the particular dispute existing between the United States of America and the Federal People's Republic of Yugoslavia;

Considering that it has no competence to take cognizance of such aspects because of the juridical issues involved,

Decides that this matter does not fall within the competence of the Council; and

Expresses its hope that the United States of America and the Federal People's Republic of Yugoslavia will settle their dispute as soon as possible.

112 (VI). Consideration of arrangements in connexion with the election by the Economic and Social Council of three members of the Joint Economic Board for Palestine

*Resolution of 11 March 1948
(document E/774)*

The Economic and Social Council,

Having been entrusted by the General Assembly in its resolution 181 (II) of 29 Novem-

110 (VI). Composition de la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base

*Résolution du 3 mars 1948
(document E/758)*

Le Conseil économique et social,

Prenant acte de la résolution adoptée par la Conférence des Nations Unies sur le commerce et l'emploi, au sujet de la poursuite des travaux de la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base,

Invite le Secrétaire général à remanier la composition de la Commission de telle manière que le Président soit proposé par la commission intérimaire de l'Organisation internationale du commerce, ou, au cas où cette commission intérimaire ne serait pas créée, par tout autre organisme que désignerait la Conférence des Nations Unies sur le commerce et l'emploi.

111 (VI). Préjudice causé à la République fédérative populaire de Yougoslavie du fait que les Etats-Unis d'Amérique ne lui restituent pas ses réserves d'or

*Résolution du 9 mars 1948
(document E/764)*

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la question de savoir s'il devait aborder l'examen du fond de la question soulevée par la République fédérative populaire de Yougoslavie, en ce qui concerne ses réserves d'or aux Etats-Unis d'Amérique;

Considérant qu'il ne peut examiner le fond de cette affaire sans être amené à examiner les divers aspects du différend qui oppose les Etats-Unis d'Amérique et la République fédérative populaire de Yougoslavie;

Considérant qu'il n'est pas compétent pour connaître de ces aspects du différend, en raison des problèmes juridiques qu'ils posent,

Décide que cette affaire ne relève pas de la compétence du Conseil; et

Exprime l'espoir que les Etats-Unis d'Amérique et la République fédérative populaire de Yougoslavie régleront leur différend le plus rapidement possible.

112 (VI). Examen des dispositions à prendre en ce qui concerne l'élection par le Conseil économique et social de trois membres du Conseil économique mixte pour la Palestine

*Résolution du 11 mars 1948
(document E/774)*

Le Conseil économique et social,

Ayant été chargé par la résolution 181(II), adoptée par l'Assemblée générale le 29 novem-